

战略与决策

基于内生性视角的战略性矿产资源关税替代性政策评价研究

——以萤石矿为例 钟美瑞 张亿军等 1

CPS 与未来制造业的发展:中德美政策与能力构建的比较研究

..... 戴亦舒 叶丽莎等 11

科技与产业

工业 4.0 背景下我国纺织产业竞争力提升研究

——基于纺织产业与电子信息产业融合视角

..... 李晓钟 黄 蓉 21

借贷利率、购置补贴与农业机械化率的关系研究

——基于 8 省 54 县调查数据的实证分析 ... 钟 真 刘世琦等 32

目标偏移视角下农村商业银行支农有效性研究

——基于湖南省 107 家农村商业银行的数据

..... 阳 焯 杨胜刚 42

科技与社会

基于年龄与工资水平差异的延迟退休对我国养老保险基金收支

平衡的影响 于文广 李 倩等 54

中国人口老龄化会减少住房需求吗? 丁 洋 郑江淮 68

“三权分置”背景下土地养老的信托模式研究 杨建海 78

城镇化与区域发展

区域美丽中国建设与旅游业发展耦合关联性测度及前景预测	
——以长江经济带 11 省市为例	时朋飞 李星明等 86
物流通道的区域经济聚散机制及其集聚效应检验	
——基于中国 11 条物流通道的实证	范月娇 103
城乡住房市场一体化变迁过程中的居民住房权益研究	
.....	吕 萍 钟荣桂 118

企业管理与项目管理

企业社会责任会影响社会资本吗?	
——基于市场竞争和法律制度的调节作用研究	靳小翠 129
经营期望落差、风险承担水平与创新可持续性	
——民营企业与非民营企业的比较研究	
.....	李 健 曹文文等 140
非高管型海归、本土科技人才与企业突破性创新	
——来自中小型高新技术企业的经验证据	
.....	蒋艳辉 曾倩芳等 149

学术动态与新视点

改革开放以来中国经济持续高增长的理论及实践	
.....	程承坪 邱依婷 160
中国对一带一路国家的投资动因、距离因素与区位选择	
.....	邸玉娜 由林青 168
合并报表的利弊对经济监管规则的潜在影响研究	
——以江山制药并表权纠纷为例	周 华 吴晶晶等 177
经济地质学视角下的资源型城市产业转型路径研究	
——以淮南市为例	叶雪洁 吕 莉等 186

Contents

Research on Evaluation of Tariff Alternative Policy for Strategic Mineral Resource from Endogenous
Perspective; The Case of Fluorite Mineral ZHONG Mei-rui et al. (1)

The Development of CPS and Future Manufacturing Industry; A Comparative Study of Chinese,
German and American Policies and Capacity Building DAI Yi-shu et al. (11)

Research on the Competitiveness of China's Textile Industry in the Context of Industry 4.0 Based on
the Integration of Textile Industry and Electronic Information Industry LI Xiao-zhong et al. (21)

An Empirical Study on the Relationship between Loan Rate, Purchase Subsidy and Agricultural
Mechanization Rate Based on Survey Data of 54 Counties in 8 Provinces
..... ZHONG Zhen et al. (32)

Study on the Effectiveness of Agricultural Commercial Banks in Supporting Agriculture from the
Mission Drift Perspective Based on the Data of 107 Rural Commercial Banks in Hunan Province
..... YANG Ye et al. (42)

The Influence of Extending Retirement Age on the Income and Payment Balance of Endowment Insurance
Fund Based on the Differences in Ages and Wage Levels YU Wen-guang et al. (54)

Will Aging of Population Reduce Housing Demand?..... DING Yang et al. (68)

A Study on the Trust Model of Land for the Aged in the Context of "Separation of Three Rights"
.....YANG Jian-hai (78)

Coupling Measurement and Prospect Forecast of Regional "Beautiful China"
Construction and Tourism Industry Development
——A Case Study of 11 Provinces along the Yangtze River Economic Belt
.....SHI Peng-fei et al. (86)

The Regional Economic Agglomeration and Diffusion Mechanism of
Logistics Corridor and Its Agglomeration Effects
——An Empirical Study Based on China's 11 Logistics Corridors
.....FAN Yue-jiao (103)

Study on Citizens' Housing Rights and Interests in the Integration of Urban and Rural Housing Markets
.....LV Ping et al. (118)

Does Corporate Social Responsibility Affect Social Capital?
——Study on the Moderating Effect of Industry Competition and Law Institutions
..... JIN Xiao-cui (129)

Aspiration Gap, Risk-taking and the Persistence of Firm Innovation;
A Comparative Study of Private Enterprises and Non-Private EnterprisesLI Jian et al. (140)

Non-executive Returnees, Local Sci-tech Talents and Radical Innovation;
Empirical Evidence from China High-technology SMEs JIANG Yan-hui et al. (149)

The Theory and Practice for Sustained High Growth of China's Economy Since the Reform and Opening-up
..... CHENG Cheng-ping et al. (160)

Investment Motives, Distances Factors and Location Choice of China's Investment along the Belt and Road
..... DI Yu-na et al. (168)

The Defect of Consolidated Statements and Its Potential Impact on Consolidated Regulation;
A Case Study on the Disputes on the Scope of ConsolidationZHOU Hua et al. (177)

Economic Geology and the Path of Industrial Transformation in Resource-based Cities;
A Case Study of Huainan City YE Xue-jie et al. (186)